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Záznam z XXV. zasadnutia členov 

Rady vlády Slovenskej republiky pre digitalizáciu verejnej správy 

a jednotný digitálny trh 

 

Dátum:   22. február 2024, 10:00 – 13:00 hod 

Miesto konania:  Úrad vlády SR 

Prítomní:  

 inštitúcia menovaní prítomní 

predseda  Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Richard Raši Richard Raši 

podpredseda  Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Ivan Ivančin Ivan Ivančin 

podpredseda  IT Asociácia Slovenska Emil Fitoš Emil Fitoš 

podpredseda Ministerstvo vnútra SR Patrik Krauspe  Patrik Krauspe 

člen Ministerstvo financií SR Daniela Klučková Erik Minarovič 

člen Ministerstvo školstva, výskumu 

a vývoja mládeže SR 

Miroslav Kočan Miroslav Kočan 

člen Ministerstvo zdravotníctva SR Michal Štofko Zuzana Lališová 

člen Ministerstvo hospodárstva SR Kamil Šaško Kamil Šaško 

člen Ministerstvo práce, sociálnych vecí 

a rodiny SR 

Peter Kostolný Peter Kostolný 

člen Ministerstvo dopravy SR Juraj Lovásik Juraj Lovásik 

člen Ministerstvo pôdohospodárstva  

a rozvoja vidieka SR 

Vladimír Vnuk Vladimír Vnuk 

člen Ministerstvo spravodlivosti SR Pavol Gašpar Adam Nociar 

člen Ministerstvo kultúry SR Peter Senko Peter Senko 

člen Ministerstvo zahraničných vecí a  

európskych záležitostí SR 

Rastislav Kubán Rastislav Kubán 

člen Ministerstvo životného prostredia 

SR 

Filip Kuffa Pavol Mihalkovič 

člen Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Michal Maco 

Miriam Kováčiková 

Martin Déneši 

Ervín Šimko  

Michal Maco 

Miriam Kováčiková 

Martin Déneši 

Ervín Šimko  

člen Generálna prokuratúra SR Peter Kuna  Peter Kuna 

člen Národný bezpečnostný úrad Milan Pikula Ján Doboš 
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člen Štatistický úrad SR Pavol Vadovič Ospravedlnený 

člen Úrad vlády SR Branislav Világi Branislav Világi 

člen Úrad na ochranu osobných údajov 

SR 

Martin Oczvirk Martin Oczvirk 

člen Národná agentúra pre sieťové 

a elektronické služby 

Ľubomír Mindek Ľubomír Mindek 

člen Únia miest Slovenska Jana Červenáková Erika Kusyová 

člen Združenie miest a obcí Slovenska Peter Dulenčin  Peter Dulenčin 

člen Združenie samosprávnych krajov 

SK8 

Jozef Hlobeň Jozef Hlobeň 

člen Slovenská informatická spoločnosť Branislav Rovan Branislav Rovan 

člen Partnerstvá pre prosperitu Milan Ištván Milan Ištván 

člen Slovensko.Digital Ľubor Illek  Ľubor Illek  

člen Republiková únia zamestnávateľov Mário Lelovský Mário Lelovský 

tajomník Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Matej Štefánik Matej Štefánik 

prizvaní Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

 Ivan Liška  

Rastislav Pavlík 

Kristína Kolandra 

Zuzana Krištofovičová 

Michaela Beladičová 

Andrej Peterka 

prizvaný Ministerstvo vnútra SR  Martin Hrachala 

prizvaný Ministerstvo hospodárstva SR  Matej Bobovník 

prizvaný Ministerstvo dopravy SR  Ľubomír Slovák 

prizvaný Ministerstvo spravodlivosti SR  Karol Gulčík 

Program:  

1) Otvorenie zasadnutia 

2) Úvodné slovo predsedajúceho, potvrdenie uznášaniaschopnosti a hlasovanie 

o programe zasadnutia 

3) Informácia k stavu implementácie rozhodnutia Európskeho parlamentu a Rady, ktorým sa 

zriaďuje politický program Cesta k Digitálnej dekáde do roku 2030 a k návrhu 

strategického materiálu „Vnútroštátny plán Digitálnej dekády Slovenskej republiky“.  

4) Informácia k implementácii nariadenia Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 2022/868 

z 30. mája 2022 o európskej správe údajov a o zmene nariadenia (EÚ) 2018/1724 (akt 

o správe údajov) v podmienkach Slovenskej republiky. 
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5) Informácia k stavu rokovaní k návrhu nariadenia Európskeho parlamentu a Rady 

(EÚ), ktorým sa stanovujú harmonizované pravidlá v oblasti umelej inteligencie (akt 

o umelej inteligencii) a menia niektoré legislatívne akty Únie. 

6) Investičný plán prioritných životných situácií ako súčasť Reformy 1: Budovanie 

eGovernment riešení prioritných životných situácií, Komponent 17: Digitálne 

Slovensko Plánu obnovy a odolnosti Slovenskej republiky. 

7) Rôzne  

a) Informácia k ukončeným národným projektom: 

i) Zlepšovanie digitálnych zručností seniorov a ohrozených skupín vo verejnej 

správe (Digitálne kurzy), 

ii) Digitálny príspevok pre žiakov SR (Digitálny žiak), 

iii) Digitálny príspevok pre žiakov z Ukrajiny (Ukrajinský žiak). 

b) Informácia k národnému projektu „Digitálne zručnosti pre zelenú budúcnosť 

Slovenska“. 

c) Informácia k výzvam/priamych vyzvaniam za oblasť informatizácie a digitalizácie 

v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027 a Plánu obnovy a odolnosti SR a stav 

implementácie projektov informatizácie a digitalizácie z Plánu obnovy a odolnosti 

SR. 

d) Informácia k štúdii „Zlepšenie podmienok pre eGovernment a AI riešenia a 

podpora implementácie RRP na Slovensku“ vypracovanej v rámci Nástroja 

technickej podpory Európskej komisie pre rozvoj eGovernmentu a umelej 

inteligencie. 

8) Diskusia 

a) Aktuálne informácie o pripravovaných intervenciách do širokopásmového 

pripojenia (Broadband) na Slovensku. 

b) Súhrn podnetov do diskusie z podnikateľského sektora ako aj zo samospráv, 

sťažnosti a výhrady k fungovaniu štátneho IT, k nesúladu dostupnosti a stavu 

informačných systémov s požiadavkami legislatívy.  

9) Záver zasadnutia 

     

K bodu 1: 

 Tajomník Rady vlády Slovenskej republiky pre digitalizáciu verejnej správy 

a jednotný digitálny trh (ďalej len „Rada vlády SR“) zo sekcie digitálnej agendy (SDA) MIRRI 

SR M. Štefánik otvoril XXV. zasadnutie Rady vlády SR, privítal všetkých zúčastnených 

a odovzdal slovo predsedovi Rady vlády SR, ministrovi R. Rašimu. Ten privítal členov Rady 

vlády SR a predniesol úvodné slovo.   
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K bodu 2:  

 Predseda Rady vlády SR vyzval tajomníka Rady vlády SR M. Štefánika, aby potvrdil 

uznášaniaschopnosť Rady vlády SR. Tajomník Rady vlády SR potvrdil jej uznášaniaschopnosť 

a predostrel návrh programu rokovania, ako aj dva návrhy na doplnenie programu, prvý do 

bodu rôzne 7)  písm. d) a druhý do bodu diskusia 8) písm. b), pričom tento bod nebol predmetom 

hlasovania o programe. Členovia jednohlasne schválili navrhovaný program. Tajomník Rady 

vlády SR následne uviedol bod 3. 

K bodu 3: 

Tajomník Rady vlády SR o odovzdal slovo riaditeľovi odboru digitálnych stratégií, 

legislatívy a medzinárodnej spolupráce, sekcie digitálnej agendy MIRRI SR I. Liškovi k bodu 

Informácia k stavu implementácie rozhodnutia Európskeho parlamentu a Rady, ktorým sa 

zriaďuje politický program Cesta k Digitálnej dekáde do roku 2030 a k návrhu strategického 

materiálu „Vnútroštátny plán Digitálnej dekády Slovenskej republiky“.  

I. Liška odprezentoval predkladaný materiál, pričom zhodnotil aktivity súvisiace s 

týmto strategickým dokumentom od posledného zasadnutia Rady vlády SR v septembri 2023 

až po jeho aktuálny stav. Uviedol, že s ohľadom na plánovaný vývoj a aktivity rozhodnutia k 

Digitálnej dekáde boli identifikované míľniky na najbližšie obdobie, ktorými sú najmä 

uskutočnenie rokovaní pracovných skupín pre jednotlivé dimenzie Digitálnej dekády s cieľom 

doplniť súčasné návrhy opatrení a oboznámiť sa s úpravami, ktoré vyplynuli z rokovaní s 

Európskou komisiou (EK). Zároveň s ohľadom na potrebu finančného krytia nových opatrení 

je plánované v prvej polovici tohto roka uskutočniť legislatívny proces na schválenie 

Vnútroštátneho plánu Digitálnej dekády (Vnútroštátny plán) a predložiť ho na rokovanie vlády 

Slovenskej republiky a v neposlednom rade uskutočňovať kontinuálny proces 

pripomienkovania návrhu Vnútroštátneho plánu prostredníctvom každoročnej správy o stave 

Digitálnej dekády. Informoval tiež, že najbližšie vydanie uvedenej správy zverejnení EK pre 

každú členskú krajinu v júni tohto roka, pričom pripomienky a odporúčania budú konzultované 

s gestormi jednotlivých dimenzií Digitálnej dekády. Následne tajomník Rady vlády SR M. 

Štefánik otvoril diskusiu k tomuto bodu.  
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Ľ. Illek (Slovensko.Digital) poukázal na časť materiálu, týkajúcu sa eGovernmentu, kde 

nepostrehol takmer žiadnu zmenu oproti verzii zo septembra 2023, a zároveň dodal, že chápe 

dôležitosť tohto strategického dokumentu, ktorým sa MIRRI SR aktuálne riadi, no považuje za 

veľkú chybu, že národný governance resp. Národná koncepcia informatizácie verejnej správy 

(NKIVS), Akčný plán k NKIVS, dokumenty strategických priorít a koncepcie rozvoja 

informačných technológií úradov, kvôli Vnútroštátnemu plánu už dva roky stagnujú. Ďalej dodal, 

že z troch cieľov, ktoré sú v Digitálnej dekáde pre oblasť eGovernmentu v dvoch z nich (prístup 

sto percent obyvateľov k zdravotným záznamom cez eHealth a stopercentné používanie eID) nie 

sú navrhnuté reálne opatrenia, ktoré by k týmto cieľom viedli. Ďalej dodal, že v prípade ak nebude 

navrhnuté v tejto oblasti reálne riešenie nebude hlasovať za návrh uznesenia k tomuto bodu.  

Podpredseda Rady vlády SR a predseda IT Asociácie Slovenska (ITAS) E. Fitoš poukázal 

na sumárny rozpočet na strane 4 a 5, ktorým sa na jednotlivé ciele Digitálnej dekády alokujú 

zdroje. Uviedol, že by bolo potrebné rozpísať a následne zaslať členom Rady vlády SR prehľad, 

ako tento sumár vznikol, keďže podľa vlastných prepočtov ITAS, je výsledkom približne 

polovičná alokácia a teda nie je zrejmé, čo bolo do sumáru vlastne započítané.  

B. Rovan (Slovenská informatická spoločnosť) navrhol možnosť vyselektovania priorít 

pri realizovaní cieľov, keďže býva praxou, že sa všetko nepodarí splniť a zároveň 

vyhodnocovať dopad, resp. faktory, ktoré daný stav spôsobili, komu vývoj prospel, ako aj 

spätnú väzbu.  

 E. Kusyová (Únia miest Slovenska) dala do pozornosti informáciu o aktuálnom stave 

kľúčových verejných služieb, ktorá bola komunikovaná aj na pracovných skupinách v rámci 

oblasti kľúčových verejných služieb (dosiahnutie sto percent kľúčových verejných služieb 

online).  Ďalej uviedla, že situáciu, ktorá je dnes, teda že nie sú presne identifikované všetky 

verejné služby, ktoré sa v princípe poskytujú, by bolo potrebné správne vyhodnotiť, vytvoriť 

určitý „stopstav“, následne referencovať a rozvíjať ďalej.  

Podpredseda Rady vlády SR a štátny tajomník MIRRI SR pre informatizáciu I. Ivančin 

úvodom poďakoval za otvorenú diskusiu a pokračoval reakciou na pripomienku Ľ. Illeka, 

pričom uviedol, že aktuálne prebiehalo niekoľko rokovaní na rôznych bilaterálnych 

a trilaterálnych fórach, ktorých záverom bolo aj pristúpenie k dvojkoľajnosti, a teda súbežná 

príprava nielen Vnútroštátneho plánu, ale aj novej NKIVS. Ďalej pokračoval tvrdením, že témy 
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eID a eHealth sú aktuálne diskutované predovšetkým s Ministerstvom zdravotníctva SR a sú 

hľadané spoločné riešenia ako možno tento suboptimálny stav vyriešiť. 

Ďalej I. Ivančin reagoval na pripomienku E. Fitoša a uviedol, že sumár, ktorý vyšiel 

v rámci strategického dokumentu podliehal istej metodológii, no s ohľadom na skutočnosť, že 

sumár, ktorý bol vypracovaný za pomoci podnikov (v rámci ITAS), bol výrazne iný, iniciuje 

potrebu predmetné sumáre, resp. metodológie porovnať. I. Ivančin tiež reagoval na 

pripomienku B. Rovana a uviedol, že vzhľadom k predošlým skúsenostiam s projektami, ktoré 

síce mali dobrú myšlienku, ale riadenie projektu nebolo úplne zvládnuté, nebolo možné neskôr 

určiť dopad danej investície a v rámci nových projektov na zvýšenie digitálnych zručností 

štátnej správy, odbornej verejnosti alebo širokej verejnosti budú aplikované procesy na to, aby 

bola poskytnutá spätná väzba. I. Ivančin ďalej reagoval na pripomienku E. Kusyovej a uviedol, 

že ňou uvedený stav je pravdivý, no aktuálne nie je známy detailný stav, preto je potrebné získať 

spätnú väzbu od partnerov, aby bola získaná čo najpresnejšia spätná väzba. 

Ľ. Illek sa doplňujúco informoval o každoročnej Správe o stave plnenia Digitálnej 

dekády, resp. kedy je predpoklad jej vydania. Ďalej dodal, že MIRRI SR vyvinulo úsilie na 

vypracovanie trajektórií, ako sa dostáť k cieľom Digitálnej dekády, takže sa očakáva, že bude 

vyhodnotený reálny stav plnenia týchto kritérií, pričom p. Illek uviedol, že očakáva, že tieto 

trajektórie nebudú ani náhodou plnené.  

  I. Liška uviedol, že Správa je vydávaná EK každoročne v júni a vždy spätne za 

predošlý rok. Európska komisia bude každoročne robiť evaluáciu vo vzťahu k trajektórii, ktorej 

cieľom je sledovať, či si členské štáty plnia to, čo si stanovili a pripadne tie trajektórie aj 

zmeniť. Zároveň dodal, že ide o kontinuálny strategický prístup, čiže každoročne bude otváraný 

a vyhodnocovaný Vnútroštátny plán, ale zároveň budú pridávané nové resp. upravované 

opatrenia, ktoré sa už v minulosti nastavili. 

I. Illek sa na záver informoval, či o uvedenú Správu vydáva EK a či bude tento 

Vnútroštátny plán nahrádzať DESI index. I. Liška reagoval, že DESI index je nástroj EK, ktorá 

ho používa na to, aby dokázala riadiť a vyhodnocovať dosahovanie Digitálnej dekády.  

Následne tajomník M. Štefánik ukončil diskusiu k tomuto bodu a dal hlasovať o návrhu 

uznesenia. 
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Hlasovanie: Rada vlády SR 

A. Berie na vedomie 

A.1) informáciu k implementácii Politického programu Európskej únie „Digitálna dekáda  

2030“ a k návrhu strategického materiálu „Vnútroštátny plán Digitálnej dekády Slovenskej 

republiky“ 

 

Za hlasovalo 26 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržali sa hlasovania 0 členov 

 

K bodu 4: 

Tajomník Rady vlády SR vyzval riaditeľa odboru digitálnych stratégií, legislatívy 

a medzinárodnej spolupráce, sekcie digitálnej agendy MIRRI SR I. Lišku, aby poskytol 

informáciu k implementácii nariadenia Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 2022/868 z 30. 

mája 2022 o európskej správe údajov a o zmene nariadenia (EÚ) 2018/1724 (akt o správe 

údajov) v podmienkach Slovenskej republiky, ktoré je v gescii MIRRI SR a jeho implementácia 

bude realizovaná pripravovaným návrhom zákona, ktorým sa upravujú inštitucionálne, 

technické a kontrolné požiadavky európskej dátovej regulácie.  

I. Liška zhrnul dôležité míľniky implementácie aktu, ako boli splnenie notifikačnej 

povinnosti smerom k EK o určení príslušných orgánov, na základe ktorej bude MIRRI SR 

zastávať funkciu orgánov pre pomoc subjektom verejného sektora jednotného informačného 

miesta, funkciu orgánu pre služby sprostredkovania údajov, a tiež orgánu pre registráciu 

uznaných organizácií dátového altruizmu. Ďalej skonštatoval, že MIRRI SR vstúpilo 

zverejnením predbežnej informácie o príprave právneho predpisu do legislatívneho procesu 

v januári 2024, pričom úlohou pripravovaného návrhu zákona je úprava postavenia príslušných 

subjektov, ktoré budú zodpovedné za dohľad nad dodržiavaním nariadenia o správe údajov, ako 

aj stanovenie vnútroštátnych pravidiel týkajúcich sa sankcií za porušenie aktu o správe údajov. 

Tajomník následne otvoril diskusiu k tomuto bodu. 
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Ľ. Illek sa v rámci témy informoval o stave prípravy návrhu zákona o údajoch (v rámci 

eGovernmentu), ktorý je už 4 roky v príprave a stále nie je publikovaný. Zaujímal sa tiež o 

odhadované termíny jeho vydania. Ďalej sa informoval vo veci režimu opakovaného použitia 

informácií, ktoré bolo doposiaľ v gescii Ministerstva spravodlivosti SR, či bude táto agenda 

taktiež v gescii MIRRI SR, a zároveň sa dopytoval na riadenie údajov a hlbšie odpočtovanie 

plnenia úloh, a teda na odpočet vo vzťahu k stavu v danej oblasti (referenčné údaje, kvalita 

údajov). 

I. Liška v krátkosti reagoval na stav prípravy zákona o údajoch, pričom uviedol, že 

aktuálne prebieha analýza vo vzťahu k pôvodne pripravovanému zákonu o údajoch, a zároveň 

sa analyzuje, aké oblasti zo z pripravovaného zákona o údajoch neboli pokryté novelizáciou 

iných zákonov, a aké z týchto oblastí by bolo možné pridať do nového zákona o správe údajov 

(podľa Aktu o správe údajov). Ďalej uviedol, že v pláne legislatívnych úloh na tento rok zákon 

o údajoch nie je uvedený. Následne tajomník Rady vlády SR ukončil diskusiu a dal hlasovať 

o návrhu uznesenia. 

 

Hlasovanie: Rada vlády SR  

A. berie na vedomie  

A.1.) informáciu k implementácii nariadenia Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 

2022/868 z 30. mája 2022 o európskej správe údajov a o zmene nariadenia (EÚ) 

2018/1724 (akt o správe údajov) v podmienkach Slovenskej republiky 

 

Za hlasovalo 26 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržalo sa hlasovania 0 členov 

 

K bodu 5: 

Tajomník Rady vlády SR uviedol bod Informácia k stavu rokovaní k návrhu nariadenia 

Európskeho parlamentu a Rady (EÚ), ktorým sa stanovujú harmonizované pravidlá v oblasti 
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umelej inteligencie (akt o umelej inteligencii) a menia niektoré legislatívne akty Únie a následne 

vyzval riaditeľa odboru digitálnych stratégií, legislatívy a medzinárodnej spolupráce, sekcie 

digitálnej agendy MIRRI SR I. Lišku na jeho odprezentovanie. I. Liška informoval členov Rady 

vlády SR o stave legislatívneho procesu k návrhu aktu o umelej inteligencii (AI), ktorý je v 

samotnom závere. Ďalej uviedol, že formálne schválenie Radou Európskej únie a Európskym 

parlamentom sa očakáva v priebehu 1Q 2024. I. Liška ďalej konštatoval, že implementácia aktu 

prinesie mimoriadne výzvy pre SR z dôvodu komplexnosti a prierezového charakteru predpisu 

naprieč agendami štátu a SR bude musieť rozhodnúť o dizajne verejných orgánov pre dohľad 

nad trhom s AI pre spoluprácu v rámci celo úniovej inštitucionálnej architektúry.  Zároveň bude 

potrebné zvážiť možné rozpočtové, personálne a kompetenčné synergie s vnútroštátnymi 

verejnými orgánmi pre dohľad na údajmi, digitálnymi platformami, internetom veci, 

digitálnymi platbami alebo digitálnymi financiami, pričom ročná záťaž pre štátny rozpočet sa 

aktuálne predpokladá rádovo v miliónoch eur, len pokiaľ ide o dohľad nad AI. Tajomník M. 

Štefánik následne otvoril diskusiu. 

B. Rovan zdôraznil potrebu uprednostniť pred reguláciami, osvetu a vzdelávanie ľudí, 

aby rozumeli o čom AI je a mohli tak primerane dôverovať tomuto nástroju.  

M. Lelovský (RÚZ) uviedol, že podľa skúseností zo školení učiteľov, žiakov, ako aj 

seniorov, má veľká časť spoločnosti dosť rezervovaný až negatívny postoj k čomukoľvek, čo 

sa nazýva AI. Ďalej odporučil, na margo zasadnutia Masters of Digital v Bruseli,  venovať 

veľkú pozornosť komunikácii, čo to vlastne AI je, aké výhody príležitosti alebo ohrozenia 

prináša.   

 E. Fitoš v rámci diskusie k tomuto bodu zdôraznil, že aktuálne znenie aktu o umelej 

inteligencii, tak ako je známe teraz, poznáme a je výrazne lepšie ako to z minulého roka. Dodal, 

že v podmienkach SR máme tendenciu legislatívu, ktorá je na úrovni EÚ v prijateľnej podobe 

obaliť tak, že sa stáva nepoužiteľnou. Ďalej apeloval, že je potrebné myslieť na to, že každé 

vylepšenie (goldplating), s ktorým sa príde v podmienkach SR, bude zhoršením. 

 I. Ivančin súhlasil s pripomienkou B. Rovana ako aj M. Lelovského, pričom predostrel 

víziu vytvorenia komunikačnej kampane a osvetovej činnosti smerom ku komunikácii 

s odbornou, ale aj širokou verejnosťou o tak silnej téme, akou je AI a zastavenie šírenia strachu 

a dezinformácii v rámci tejto témy. I. Ivančin sa stotožnil s pripomienkou E. Fitoša, pričom 
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uviedol, že je aj cieľom vedenia MIRRI SR tento trend tzv. goldplatingu eliminovať. Ďalej 

zdôraznil dôležitosť AI a jej reálne aplikácie v praxi, pričom v rámci akademického sektora je 

to silná téma, no čo sa týka aplikačnej praxe, je to stále novovznikajúci segment, kde je stále 

mimoriadny dopyt po pracovnej sile. I. Ivančin apeloval aj na zástupcov ostatných rezortov, 

aby v prípade, že by vedeli účinne aplikovať AI v rámci vlastných aplikácii v štátnej správe, 

aby sme k tomu pristúpili spoločne, čo by Slovensko vedelo účinne posunúť aj v rámci 

digitálnej transformácie ako takej, ale aj ukázať že aplikácie s prvkami AI môžu účinne slúžiť 

ľuďom. 

 E. Kusyová (ÚMS) sa informovala, akú predstavu má MIRRI SR vo veci 

inštitucionálneho dizajnu vzhľadom k termínom, ktoré boli uvedené, teda do roka resp. dvoch.  

 I. Liška reagoval, že téma inštitucionálneho dizajnu je primárne témou zvládnutia úloh, 

ktoré vyplývajú SR voči EÚ, napr. vybudovať nezávislého regulátora. Ďalej uviedol, že lehoty, 

ktoré sú uvedené sú výzvou aj pre SR, keďže okrem iného stále neboli doručené ďalšie 

vykonávacie rozhodnutia a ako členský štát budeme apelovať na EK, aby v čo najväčšej miere 

poskytovala súčinnosť. Konštatuje, že v rámci inštitucionálneho dizajnu má byť zvolený orgán 

nezávislého regulátora, pričom existuje v tomto prípade len obmedzená škála možností, čiže 

prichádza do úvahy aj otázka vytvorenia nového orgánu, ale toto bude otázka ďalších mesiacov. 

Ďalej uviedol, že na základe štúdie tzv. Nástroja technickej podpory EK, ktorú má MIRRI SR 

už vypracovanú, je zámerom pripraviť v 2Q 2024 iniciatívny materiál na rokovanie vlády SR, 

ktorý bude obsahovať odporúčania, akým spôsobom logicky a efektívne zmeniť inštitucionálny 

dizajn, či ako prípadne vybudovať aj nové inštitúcie, tiež ako prerozdeliť kompetencie, aby sme 

implementáciu EU Digital Rulebook ako štát zvládli, nakoľko úloh, ktoré prichádzajú, je 

bezprecedentné množstvo a potrebujeme ich zvládnuť v priebehu pár rokov. 

 I. Ivančin konkretizoval, že možnosti vzniku regulátora sú len 3, ktoré budú ďalej 

rozpracované na úrovni MIRRI SR a gestorstva sa ujme MIRRI SR, ktoré v najbližších 

mesiacoch v tejto súvislosti čaká aj organizačná zmena. Zároveň potvrdil, že aktuálne je 

otvorená otázka, či vytvoriť nového regulátora alebo rozšíriť, či upraviť kompetencie 

existujúceho. 

 M. Lelovský skonštatoval, že by sme ako štát nemali byť unáhlení pri tvorbe 

regulátora, a tiež, že bruselskí úradníci sami nemajú celkom jasno v tom, čo s aktom majú robiť. 

Doplnil, že Brusel oznámil vybudovanie European AI office, čo teda je určite v horizonte 



11 

 

 

minimálne 1 roka. Na záver uviedol, že AI bude mať na spoločnosť rovnaký vplyv ako internet 

pred 30 rokmi.  

 I. Ivančin reagoval, že aktuálne sme vo fáze prípravy podkladov s partnermi v rámci 

štátneho sektora, týkajúcich sa toho, kde a akým spôsobom by sme tieto otázky mohli riešiť 

a doplnil, že nie je cieľom predbiehať udalosti bez toho, aby existovala nejaká reálna definícia, 

ale je dôležité aby sme boli pripravení na túto úlohu.  

 M. Oczvirk (ÚOOÚ) poznamenal, že v oboch aktoch ochrana osobných údajov 

zohráva významnú úlohu a aktuálne je ÚOOÚ ako taký poddimenzovaný a kapacitne nie je 

schopný vykonávať dohľad nad touto agendou a súvisiacimi nariadeniami. Ďalej dodal, že je 

dôležité, aby ÚOOÚ bol zapojený do všetkých diskusií a krokov, a taktiež, aby boli navýšené 

personálne kapacity. 

 I. Liška navrhol ÚOOÚ, aby v reakcii na zverejnenú predbežnú informáciu k zákonu, 

ktorým sa upravujú inštitucionálne, technické a kontrolné požiadavky európskej dátovej 

regulácie zaslal v rámci pripomienky vstupy vo vzťahu ku kapacitám, ktoré požaduje doplniť, 

aby bolo možné v zmysle legislatívy zo strany ÚOOÚ plniť úlohy. Tajomník následne ukončil 

diskusiu a dal hlasovať o návrhu uznesenia. 

 

Hlasovanie: Rada vlády SR  

A) berie na vedomie 

A.1.) informáciu k stavu rokovaní k návrhu nariadenia Európskeho parlamentu a Rady 

(EÚ), ktorým sa stanovujú harmonizované pravidlá v oblasti umelej inteligencie (akt o 

umelej inteligencii) a menia niektoré legislatívne akty Únie 

 

Za hlasovalo 26 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržal sa hlasovania 0 členov 

 

K bodu 6: 
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 Tajomník Rady vlády SR vyzval generálneho riaditeľa sekcie informačných 

technológií verejnej správy MIRRI SR M. Dénešiho, aby odprezentoval predložený materiál 

Investičný plán prioritných životných situácií ako súčasť Reformy 1: Budovanie eGovernment 

riešení prioritných životných situácií, Komponent 17: Digitálne Slovensko Plánu obnovy a 

odolnosti Slovenskej republiky. Ten uviedol, že obsahom predkladaného materiálu je 

16 životných situácií, pričom dokument je vypracovaný v súlade s Plánom obnovy a odolnosti 

(POO) SR a definuje budúci stav definovaných životných situácií, ako aj zmeny pre ich 

dosiahnutie. Zároveň slúži ako podklad pre realizačnú fázu projektov a aktivít, ktoré budú 

následne zadefinované. Ďalej informoval, že materiál bude po schválení Radou vlády SR 

predložený na rokovanie vlády SR ako informatívny materiál. Tajomník M. Štefánik následne 

otvoril diskusiu k tomuto bodu. 

 Podpredseda E. Fitoš konštatoval, že investičný plán z pohľadu významu znamená 

niečo iné, resp. v tomto prípade nejde o naplánovanie a informácia o zdrojoch, na aký účel, 

v akom čase a s akými výsledkami ich minieme, je to, čo si pod pojmom predstavuje. Ďalej 

vyslovil požiadavku o vytvorenie takéhoto dokumentu, resp. plán ktorý bude zadefinovaný do 

času, v ktorom budú jasní prijímatelia a z ktorého bude tiež jasné, čo bude výsledkom 

jednotlivých investícií.   

 M. Déneši reagoval, že v čase keď sa dokument vytváral, boli finančné limity resp. 

alokácia stanovená, preto neboli jednotlivé životné situácie vyčíslené do hĺbky finančných 

vyjadrení. 

 E. Kusyová poukázala na fakt, že členovia Rady vlády SR sú tí, ktorých sa uvedené 

procesy budú nevyhnutne týkať, a napriek tomu členovia Rady vlády SR boli do tvorby 

predloženého materiálu zapojení v minimálnej miere. Ďalej apelovala, že v rámci realizačnej 

fázy a zavádzania takýchto významných zmien, je potrebné zapájať a komunikovať so 

samosprávami a školami, ktorí sú výkonnou silou.  

 M. Déneši reagoval, že teda v tomto konkrétnom prípade sa jedná o informatívny 

dokument, resp. vstupy do neho plynuli z výstupov od členov Rady vlády SR, resp. z diskusií 

z pracovných skupín. 

 Ľ. Illek nadviazal na pripomienku E. Kusyovej, a uviedol, že predmetný dokument 

nepovažuje za informatívny dokument, keďže aj v úvode odznelo, že bude po schválení Radou 
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vlády SR predložený na rokovanie vlády SR, a zároveň bude na základe tohto dokumentu 

vytváraný implementačný plán, v ktorom bude rozpísané koľko peňazí, na akú aktivitu, pre 

koho bude alokované. Zároveň doplnil, že hovoríme o 16 kľúčových životných situáciách, ktoré 

pokryjú agendu týkajúcu sa Ministerstva vnútra SR až po malé obce a školy, a teda v tejto 

situácii nemať žiadny verejný pripomienkový proces je podľa jeho názoru zlé aj z hľadiska 

tých, ktorí neboli v pracovných skupinách, ktoré boli navyše uzavreté a neprístupné širokej 

verejnosti. Zároveň vyslovil požiadavku o predloženie materiálu na riadne medzirezortné 

pripomienkovanie. Dodal, že materiál Rada vlády SR neschvaľuje, len ho berie na vedomie, 

čiže ten proces formálne nie je dodržaný, nakoľko ak má byť schvaľovaný Radou vlády SR, 

materiál má byť predtým predmetom pripomienkového konania. 

 M. Déneši reagoval, že v tomto prípade nejde o legislatívny materiál, čiže 

pripomienkové konanie sa na to žiadnym spôsobom nevzťahuje, pričom informácie do 

materiálu plynuli z výstupov z pracovných skupín. Ďalej uvádza, že širšia komunikácia je 

vítaná, ako aj návrhy na pripomienky a doplnenia. 

 Ľ. Illek sa informoval, že ak tento materiál nebude možné pripomienkovať, kedy 

a akým spôsobom bude možné pripomienkovať iný dokument, pretože tu sa menia procesy, 

resp. interakcia občanov s verejnou správou.  

 M. Déneši reagoval, že priestor na tieto pripomienky bude v rámci pracovných skupín. 

 B. Rovan poznamenal, že je potrebné zohľadniť aj tú časť populácie, ktorá si 

záležitosti nebude vedieť vybaviť sama cez počítač alebo mobil a bude potrebovať nejakú 

asistenciu a v tomto kontexte poukázal na blízkosť pôšt, ktoré sú najbližšie k ľuďom po celom 

Slovensku.  

 M. Ištván (PPP) predostrel v rámci diskusie dva postrehy, a to, že aktuálne trvalo dva 

roky, kým sme sa dostali do tejto fázy a máme ešte ďalšie dva roky na ukončenie tejto aktivity, 

(na obstarávanie 170 mil. eur), pričom bežnou praxou v SR je, že obstaranie tohto typu trvá rok 

a na výstup takéhoto projektu ostane tiež rok, čo bude pre všetkých žiadateľov, ako aj 

prijímateľov výzva. Zároveň navrhuje zriadiť krízové riadenie pre túto oblasť. 

 M. Déneši reagoval na pripomienku M. Ištvána a uviedol, že MIRRI SR samozrejme 

pamätá aj na skupinu občanov, ktorí si nebudú si vedieť poradiť prostredníctvom 

elektronických prostriedkov. Pre nich bude zavedená tzv. dvojkoľajnosť, a teda pre tých, ktorí 



14 

 

 

nebudú vedieť pracovať formou elektronického využívania životných situácií,  sú pripravené 

iné spôsoby. 

 I. Ivančin poďakoval za všetky príspevky do diskusie, a zároveň zhodnotil, že je nutné 

povedať, na základe analýz, ktoré boli urobené na MIRRI SR, že tejto téme nebola v minulosti 

daná dostatočná váha. Ďalej uviedol, že istá miera krízového riadenia je už v rámci MIRRI SR 

zavedená, keďže aktuálne vzniká nová sekcia, ktorá sa aj tejto problematike bude venovať. 

Zároveň uviedol, že sa aktuálne pripravuje istá forma workshopu (marec 2024), v rámci ktorého 

bude MIRRI SR môcť všetkým odkomunikovať stav, kde sú najväčšie úskalia, zadefinovať ich 

a vytvoriť si nejakú platformu, na ktorej by sa dalo stavať.  MIRRI SR bude taktiež vyvíjať 

úsilie otvoriť pomyselné nožnice na to, aby dané finančné zdroje mohli byť alokované a 

podporili sa jednotlivé životné situácie naprieč viacerými rezortmi. Pozvánka na workshop 

bude všetkým včas zaslaná. Tajomník Rady vlády SR následne ukončil diskusiu k tomuto bodu 

a dal hlasovať o návrhu uznesenia. 

 

Hlasovanie: Rada vlády SR  

A) berie na vedomie 

A.1.) Informáciu k stavu rokovaní k návrhu nariadenia Európskeho parlamentu a Rady 

(EÚ), ktorým sa stanovujú harmonizované pravidlá v oblasti umelej inteligencie (akt o 

umelej inteligencii) a menia niektoré legislatívne akty Únie 

 

Za hlasovalo 24 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržal sa hlasovania 2 členovia  

 

K bodu 7: 

a) 

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril bod Rôzne, ktorý obsahuje informatívne 

body a následne vyzval generálneho riaditeľa sekcie digitálnej agendy MIRRI SR M. Maca, 
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aby poskytol Informáciu k ukončeným národným projektom: Zlepšovanie digitálnych zručností 

seniorov a ohrozených skupín vo verejnej správe (Digitálne kurzy), Digitálny príspevok pre 

žiakov SR (Digitálny žiak), Digitálny príspevok pre žiakov z Ukrajiny (Ukrajinský žiak). M. 

Maco v rámci prezentácie oboznámil členov Rady vlády SR s ukončenými národnými 

projektami na zlepšovanie digitálnych zručností širokých vrstiev obyvateľstva, ktoré 

implementovalo MIRRI SR v spolupráci s Národnou koalíciou pre digitálne zručnosti a 

povolania (Digitálna koalícia) a ktoré boli financované z Operačného programu Integrovaná 

infraštruktúra, prioritnej osi 7 (OPII PO7). Následne tajomník M. Štefánik otvoril diskusiu 

k tomuto bodu.  

 M. Ištván (PPP) v rámci diskusie pozitívne hodnotil uvedené projekty MIRRI SR, na 

ktoré eviduje aj veľmi pozitívne referencie, pričom schému voucherových príspevkov  navrhol 

použiť aj do budúcnosti pri niektorých typoch projektov. Ďalej sa v rámci diskusie informoval, 

či bolo identifikované na základe čoho vznikol rozdiel, keď v rámci projektu Digitálny žiak 

bolo 164-tisíc registrácií a uplatnených bolo len 130-tisíc nárokov. 

 M. Lelovský, ktorý je zároveň predseda Digitálnej koalície reagoval, že počas 

realizácie projektu Digitálny žiak bolo identifikovaných viacero problémov – najmä 

neprepojenosť registrov, takže viacerí žiadatelia sa nachádzali vo viacerých skupinách 

oprávnených žiadateľov, a teda vznikli duplicitné alebo triplicitné registrácie, ktoré sa neskôr 

zamietli, a teda príspevok bol poskytnutý oprávneným občanom iba raz.  

 Ľ. Illek veľmi pozitívne zhodnotil uvedené projekty aj z hľadiska rýchlosti ich 

implementácie, ako aj z hľadiska dosiahnutia výsledku . Podľa neho je evidentné, že 

voucherová schéma oproti centrálnym obstarávaniam môže byť mimoriadne efektívna. Ďalej 

vyslovil odporúčanie do budúcna, aby možno bol uplatnený tento postup pre iné plánované 

investície hromadne napr. pre žiakov alebo obce.  

 M. Maco reagoval, že MIRRI SR plánuje využiť podobný prístup (voucherová 

schéma) aj pri ďalších projektoch. 

 

b) 

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril bod 7b) a vyzval generálneho riaditeľa 

sekcie digitálnej agendy MIRRI SR M. Maca, aby poskytol Informáciu k národnému projektu 
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„Digitálne zručnosti pre zelenú budúcnosť Slovenska“. M. Maco oboznámil fórum s uvedeným 

projektom a vyzdvihol predovšetkým cieľ tohto národného projektu, ktorým je prispieť 

k zvýšeniu úrovne digitálnych a zelených zručností pre povolania previazané na Stratégiu 

výskumu a inovácií pre inteligentnú špecializáciu (RIS 3), a to najmä na doménu 1: inovatívny 

priemysel pre 21. Storočie a doménu 3: Digitálna transformácia Slovenska a k reflektovaniu 

potrieb vyplývajúcich z priemyselnej a zelenej transformácie prostredníctvom aktívneho 

šírenia, povedomia o digitálnej a zelenej transformácii medzi podnikateľským sektorom, 

samosprávami a orgánmi verejnej moci na území SR.  

 Následne tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril diskusiu k tomuto bodu, pričom 

do diskusie sa nikto nezapojil.  

  

c) 

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril bod 7c) a vyzval generálnu riaditeľku 

sekcie implementácie projektov informatizácie MIRRI SR M. Kováčikovú, aby poskytla 

Informáciu k výzvam/priamych vyzvaniam za oblasť informatizácie a digitalizácie v rámci 

Programu Slovensko 2021 – 2027 a Plánu obnovy a odolnosti SR a stav implementácie 

projektov informatizácie a digitalizácie z Plánu obnovy a odolnosti SR. Tento bod do rokovania 

navrhlo združenie Partnerstvá pre prosperitu. M. Kováčiková úvodom predstavila aktuálny stav 

implementácie projektov v rámci Programu Slovensko a aktuálny harmonogram výziev, ktorý 

je dostupný aj na webovej stránke eurofondy.gov.sk. Ďalej zhrnula niekoľko zjednodušení, ku 

ktorým sa pristúpilo zo skúseností z implementácie (OPII PO 7). Zároveň predstavila ambíciu 

MIRRI SR vyhlásiť počas prvého polroka 2024 výzvy v alokácii takmer 228 miliónov eur, 

pričom v tejto alokácii sú zahrnuté aj výzvy na IT. Predstavila tiež plán výziev, ktoré sú 

plánované v rámci POO a teda okrem priamych vyzvaní na budovanie životných situácií 

Slovensko 3.0 a digitalizáciu úsekov verejnej správy sú pripravené aj výzvy na oblasť 

budovania životných situácií a na oblasť digitalizácie úsekov verejnej správy. Tajomník Rady 

vlády SR následne otvoril diskusiu. 

 M. Ištván úvodom poďakoval za prezentované informácie, ako aj podklady keďže o 

samotnom POO je veľmi málo informácií a na rozdiel od eurofondov neexitujú žiadne 

monitorovacie výbory, komisie alebo iné fóra, v rámci ktorých je možné vymieňať si 

file:///C:/Users/liska/Downloads/eurofondy.gov.sk
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informácie a monitorovať stav. Ďalej sa informoval ohľadom aktualizácie harmonogramov 

výziev v Programe Slovensko, resp. či existuje nejaký odhad kedy by takýto harmonogram 

mohol byť zverejnený. M. Kováčiková reagovala, že aktualizácie výziev sú brané na vedomie 

Monitorovacím výborom Programu Slovensko a následne sú zverejňované, pričom najbližšie 

plánované rokovanie Monitorovacieho výboru Programu Slovensko sa uskutoční 15. marca 

2024.  

 Ľ. Illek sa informoval o stave Master plánu, ako špeciálneho plánu pre IT projekty, 

konkrétne ako sa s ním bude pracovať ďalej, keďže pred istým časom bola spustená aktualizácia 

a spresňovanie zámerov. M. Kováčiková reagovala, že aktualizácia Master plánu prebieha aj v 

nadväznosti na personálne zmeny na jednotlivých rezortoch. 

 I. Ivančin reagoval na pripomienku Ľ. Illeka a uviedol, že aktuálne prebieha aktivita, 

keď sa ukončí výzva na aktualizovanie Master plánu, keďže jeho verzia, ktorá existuje je zatiaľ 

len interný dokument MIRRI SR. Informoval tiež, že  uprostred marca 2024 príde k výzve na 

aktualizáciu, následne sa vyhodnotí a v apríli 2024 by mohol byť Master plán aj prezentovaný. 

 E. Fitoš sa v rámci diskusie vrátil k téme POO a k digitálnym projektom. V rámci jeho 

otázky sa informoval o zaslaných návrhoch na korigovanie ambícií v rámci POO, a zároveň 

vyslovil požiadavku na informáciu, čo sa stane s projektom napr. aj s vyššou alokáciou, ktorý 

sa nestihne v termíne realizovať. 

 I. Ivančin reagoval, že o tejto skupine projektov MIRRI SR vie, pričom sa aktuálne 

komunikuje s prijímateľmi, v niektorých prípadoch sa prechádza do formy krízového riadenia 

alebo do úrovne uvoľnenia alokácie pre iné témy, ktoré sú realizovateľné v danom období. 

 E. Kusyová upozornila, že viacero projektov existuje pod názvom digitálna 

infraštruktúra na školách, no reálne sa ani jeden z tých projektov nevenuje infraštruktúre, ktorá 

je pre mestá potrebná. Tajomník M. Štefánik následne ukončil diskusiu k tomuto bodu. 

 

d) 

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril bod 7d) a vyzval generálneho riaditeľa 

sekcie digitálnej agendy MIRRI SR M. Maca, aby odprezentoval Informáciu k štúdii 

„Zlepšenie podmienok pre eGovernment a AI riešenia a podpora implementácie RRP na 

Slovensku“ vypracovanej v rámci Nástroja technickej podpory Európskej komisie pre rozvoj 
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eGovernmentu a umelej inteligencie.  M. Maco predstavil predložený materiál, ktorého 

výstupom je štúdia zameraná na inštitucionálny dizajn a úlohy vyplývajúce z legislatívy EÚ. 

Táto štúdia bude slúžiť ako základ pre tvorbu legislatívneho a inštitucionálneho rámca pre 

úspešnú digitálnu transformáciu SR, pričom materiál je v pláne predložiť na rokovanie vlády v 

priebehu roka 2024. 

 M. Ištván v rámci diskusie skonštatoval, že aktuálne sa jedná o veľmi veľkú tému, ku 

ktorej sa bude tento rok na rôznych fórach vracať. Následne tajomník Rady vlády SR ukončil 

diskusiu k tomuto bodu. 

 

K bodu 8: 

a)  

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril predposledný bod zasadnutia, ktorý do 

bodu diskusie navrhlo Ministerstvo hospodárstva SR, a to: Aktuálne informácie 

o pripravovaných intervenciách do širokopásmového pripojenia (Broadband) na Slovensku 

a vyzval riaditeľa odboru digitálnych infraštruktúr, sekcie digitálnej agendy MIRRI SR R. 

Pavlíka na odprezentovanie tohto bodu.  

 R. Pavlík úvodom informoval, že MIRRI SR sa od roku 2021 zameriava na zlyhania 

trhu elektronických komunikácií pre rýchlosť 1Gb/s postupujeme v zmysle Národného plánu 

širokopásmového pripojenia (NPŠP), ktorý bol vládou schválený  v marci 2021, 

pričom  jedným z jeho cieľov je poskytnutie širokopásmového optického pripojenia a v zmysle 

Digitálnej dekády 2030 je víziou mať všetky domácnosti EÚ pokryté gigabitovým pripojením. 

Ďalej dodal, že v zmysle NPŠP a programového vyhlásenia vlády SR sa SR rozhodla 

intervenovať do dvoch oblastí – intervenčné územia a sociálne vouchre k intervenciám do 

budovania infraštruktúr. Tretia ambícia podľa Mapovania 2022 je investovať alebo spolu 

intervenovať s operátormi. V obidvoch prípadoch MIRRI SR ráta, že by sme zrealizovalo alebo 

pripravilo realizáciu pilotných výziev. 

 M. Bobovník (MH SR) poznamenal, že témou sa MH SR zaoberá z hľadiska 

implikácie na hospodársky rast a v rámci širšej štúdie sa MH SR venuje štúdii hlavných 

elementov budúceho nového rastového modelu.  V rámci nich je témou aj digitalizácia, napr. 

odstraňovanie digitálnej priepasti a iné.  
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 B. Rovan sa v rámci diskusie informoval, či sa neuvažuje o tom, že by sa menej 

spoliehalo na operátorov, resp. či sa neuvažuje o pevnom optickom internete, ktorý by 

vybudoval štát. 

 M. Ištván konštatoval, že v iných členských krajinách EÚ, je bežnou praxou 

financovania marginalizovaných oblastí, kde to nie je zaujímavé pre operátorov. V SR táto prax 

nie je a napriek tomu na tom nie sme vôbec zle, z toho dôvodu uviedol, že ak sa podarí 

rozbehnúť projekt, ktorý MIRRI SR aktuálne tvorí, bude to ohromný úspech pre SR. 

 E. Fitoš doplnil, že štát do dnešného dňa investoval 0 eur resp. predtým 0 korún do 

prepojiteľnosti a len pre porovnanie z POO Rakúsko investuje dve miliardy eur. Ďalej dodal, 

že operátori sú na strope toho, čo dokážu investovať, pričom investujú 400 miliónov eur ročne. 

 R. Pavlík konštatoval, že operátori dopomohli na Slovensku k investíciám do 

gigabitových rýchlostí a MIRRI SR s nimi aj ráta, rovnako poďakoval za vstupy, ktoré sa 

postavili za túto myšlienku. Tajomník rady vlády SR následne ukončil diskusiu k tomuto bodu.  

 

b)    

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril posledný bod zasadnutia, ktorý navrhol 

podpredseda Rady vlády SR E. Fitoš, ten zároveň predstavil záverečný bod diskusie. 

 E. Fitoš uviedol, že z podnikateľského sektora aj zo samospráv prichádzajú sťažnosti 

a výhrady k fungovaniu štátneho IT, k nesúladu dostupnosti a stavu informačných systémov 

s požiadavkami legislatívy. Uvedené sa prejavuje priam až nemožnosťou plniť povinnosti, 

ktoré štátu legislatíva ukladá. Zároveň vyzval do diskusie k uvedenému bodu predstaviteľov 

RÚZ, ZMOS a ÚMS.  

 M. Lelovský reagoval, že napriek tomu, že orgány samosprávy alebo podnikateľský 

sektor majú povinnosť komunikovať digitálne, realita ukazuje, že mnohé tieto systémy 

nefungujú, napr. zaručená konverzia, stránky priemyselného vlastníctva alebo obchodného 

registra. Ďalej sa informoval, akým spôsobom je donútený prevádzkovateľ takejto služby, aby 

ju sprevádzkoval, keď mu nefunguje. Dodal, že keď už sú nútení tieto služby používať, nech 

teda aj fungujú. 
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 Ľ. Mindek, generálny riaditeľ NASES reagoval, že v prípade systémov, ktoré sú 

kritickou infraštruktúrou štátu,  existuje povinnosť hlásenia Národnému bezpečnostnému úradu 

(NBÚ) a existujú plány, ako takéto situácie riešiť.. Informoval tiež, že prípadné výpadky sú 

vždy plánované a sú vždy v najkratšej možnej dobe.  

 E. Kusyová nadviazala k téme poukázaním na chýbajúce informačné systémy, resp. 

stále neexistujúce informačné systémy na väčšinu agiend. Podotkla, že výsledok kontroly 

Najvyššieho kontrolného úradu vo veci vydávania rozhodnutí z minulého roka bol viac ako 

nedobrý, a dodala, že je naozaj čas prehodnotiť stav aktuálnu situáciu, ako aj súpis agiend. 

Upozornila tiež, že nemáme jednotný prístup k elektronickým službám, čo ilustrovala na 

príklade, že jedna samospráva si vytvorí elektronickú službu, druhá inak, čo je mimoriadne 

neefektívne. Upozornila tiež na slabú úroveň kybernetickej bezpečnosti samospráv.  

 P. Dulenčin nadviazal reakciou, že je nevyhnutné, aby mestá a obce komunikovali 

elektronicky, no ďalším problémami sú napríklad, že len 5 % obyvateľov má elektronické 

schránky, ďalej aj zastaranosť niektorých systémov – napr. Dátové centrum obcí a mieste 

(DCOM), taktiež podpisovanie elektronických dokumentov  mandátovým certifikátom, ktorý 

v DCOM nie je vôbec implementovaný. 

 E. Fitoš poďakoval za vstupy kolegov a rekapitulovanie problémov a požiadal MIRRI 

SR o reakciu k situácii, ktorá v niektorých prípadoch na niektorých rezortoch môže byť 

havarijná. 

 Ľ. Illek nadviazal na príspevky samospráv a zamestnávateľova dodal, že v minulosti 

bol vykonávaný zo strany Slovensko.Digital audit plnenia povinností zákona o eGovernmente 

naprieč všetkými úradmi od ústredných orgánov štátnej správy až po tzv. malé úrady a výsledok 

bol, že žiadny úrad v SR neplní všetky povinnosti z uvedeného zákona a súvisiacich vyhlášok, 

dokonca ani samotné MIRRI SR. Navrhol tiež možnosť poskytnúť pomoc malým úradom 

finančnou intervenciou. Ďalej sa informoval, či bude možné poskytnúť informáciu na 

najbližšom zasadnutí Rady vlády SR z pozície MV SR vo veci prehodnotenia povinností 

vyplývajúcich z daného zákona. 

 Podpredseda Rady vlády SR a štátny tajomník Ministerstva vnútra SR P. Krauspe 

reagoval, že ambíciou MV SR je postaviť sa k riešeniu otázky úrovne samospráv, ktorá je 
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v štádiu takmer kolapsu. Zároveň dodal, že je cieľom MV SR spolupracovať aj s inými 

rezortmi, keďže vo vlastníctve MV SR je najviac registrov a  cieľom je, aby tieto boli funkčné.  

 I. Ivančin konštatoval, že je snahou MIRRI SR, ako aj víziou, využívať investičné 

fondy a finančné zdroje, aby sa posunul terajší stav, a MIRRI SR bude hľadať riešenia 

synergického charakteru.  

 J. Hlobeň (SK8) reagoval, že aktívne detekujú problematiku spojenú s tzv. šmejdami 

v oblasti informatizácie, ktorá je spôsobená predovšetkým nesúladom v rámci legislatívy. Ďalej 

podotkol, že na základe tvrdení, ktoré odzneli, chceme ísť ďalej, ale chýbajú technológie, ako 

legislatívne prostredie, a je potrebné aspoň vydať zákon o údajoch.  

 I. Ivančin reagoval, že zákon o údajoch je v pláne vydať čím skôr a v rámci 

štandardného pripomienkovacieho procesu sa bude mať možnosť k návrhu jeho znenia vyjadriť 

každý.  Ďalej uviedol, že problematiku „CSRÚ dátová integrácia“ je snaha vyriešiť systémovo, 

otvorenou víziou je napr. forma registra práv a povinností.  

 Generálny riaditeľ sekcie kybernetickej bezpečnosti MIRRI SR E. Šimko krátko 

reagoval, že aktuálne v rámci MIRRI SR a NBÚ k tejto problematike vznikli pracovné skupiny, 

že implementácia bude súčasťou agendy týchto pracovných skupín a ak toto fórum dnes eviduje 

nejaký nesúlad, potrebujeme to predložiť na rokovanie niektorej z pracovných skupín.  

 Ľ. Illek sa tiež informoval vo veci Správy o plnení NKIVS, ďalej vyzval MIRRI SR, 

aby pretým, ako sa bude schvaľovať táto správa, ju bolo možné pripomienkovať a aby sa v nej 

popísali reálne veci, ktoré boli predmetom dnešného zasadnutia. Taktiež požiadal, aby v nej bol 

uvedený popis súčasného stavu, ako aj plán resp. zámery na najbližší rok. 

 I. Ivančin poďakoval za konštruktívne prístupy a diskusiu. Následne dodal, že 

v budúcnosti budú poskytnuté informácie na rôznych platformách buď takéhoto rámca, 

tripartity alebo osobných stretnutí, ako aj na verejných fórach a na webovej stránke MIRRI SR. 

 E. Šimko na záver diskusie dodal, že eviduje za posledné tri roky deficit zasadania 

pracovných skupín. Doplnil, že mnohé pracovné skupiny boli oživené a do budúcna je víziou 

zvolávať ich zasadnutia na pravidelnej báze.  

 

K bodu 9: 
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 Podpredseda Rady vlády SR a štátny tajomník MIRRI SR pre informatizáciu I. Ivančin 

poďakoval členom za hojnú účasť. Konštatoval, že máme pred sebou v digitalizácii 

a informatizácii veľké výzvy a je snahou, ako aj víziou nielen MIRRI SR, ale aj ostatných 

rezortov spoločne si pomáhať, aby sme v najbližších rokoch efektívne a adresne využili to, čo 

nám bolo dané a danú situáciu, v ktorej sa aktuálne nachádzame, sme dokázali vylepšiť. 

 Následne I. Ivančin ukončil XV, zasadnutie Rady vlády SR a poprial všetkým 

zúčastneným príjemný zvyšok dňa.  


